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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 

amely készült: Sződ Község Polgármesteri Hivatal hivatalos helyiségében, 2015. április 23. napján 
18.00 órakor megtartott Sződ Község Képviselő-testületének üléséről. 

Napirendi pontok:  

1. Sződ Község Önkormányzat 2014. évi zárszámadásának megtárgyalása 
Előterjesztő: Hertel László polgármester 

2. A 2014. évi bizottsági beszámolók megtárgyalása 
Előterjesztő: Hertel László polgármester, bizottsági elnökök 

3. Sződ Község Önkormányzat 2015. évi Közbeszerzési Tervének megtárgyalása 
Előterjesztő: Hertel László polgármester 

4. A használaton kívüli önkormányzati épületek hasznosításának lehetőségei 
Előterjesztő: Hertel László polgármester 

5. Tájékoztatás a Sződi Hunyadi János Általános Iskola bővítésével kapcsolatosan 
Előterjesztő: Hertel László polgármester 

6. Egyebek 
 Csupafül Közalapítvány kuratóriumi tagok lemondásának elfogadása, új tagok 

megválasztása 
 A körzethatáron kívüli óvódás gyermekek vonatkozásában, a Csupafül Egységes 

Óvoda-Bölcsőde intézménybe történő felvétel megtárgyalása 
 

Hertel László polgármester üdvözli a képviselő-testület tagjait, a jegyzőasszonyt a 
jegyzőkönyvvezetőt, továbbá Szabó Gyula és Somogyi Sándor meghívott vendégeket. 

 Megállapítja, hogy a 7 fős képviselő-testületből 5 képviselő jelen van, a képviselő-testület 
határozatképes. Podhorszkiné dr. Buránszki Bernadett képviselőasszony jelezte, hogy a mai ülésen 
nem tud megjelenni. Erdélyi Balázs nem jelezte távollétét. Ismerteti az ülés napirendi pontjait, és 
ismerteti azokat az ügyeket, amelyek az Egyebek napirendi pontban kerül megtárgyalásra.  

 Köztéri szobrokkal kapcsolatos javaslatok, egyeztetés 
 A 2014. évi Belső Ellenőrzési jelentés megtárgyalása 
 Sződ Községért Közalapítvány Alapító Okirat módosításának elfogadása 
 Szöllősy Judit védőnő kérelmének megtárgyalása 
 Tájékoztatás a házi segítségnyújtással kapcsolatosan  

 Kovács Béláné kommunális adó tartozás és közműtartozás elengedésére irányuló 

kérelmének megtárgyalása 

Megékezett Erélyi Balázs képviselő, a képviselő-testület tagjainak száma 6 főre módosul. 

A képviselő-testület a kiegészített napirendi pontokat 6 igen szavazattal elfogadja.  
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Hertel László: A mai ülés jegyzőkönyv hitelesítőjének – figyelembe véve a sorrendet – Papp István 
képviselőt javasolja.  A képviselő-testület 6 igen szavazattal Papp István képviselőt jegyzőkönyv 
hitelesítőnek elfogadja.  

Tájékoztatja a képviselőket, hogy a napirendi pontok előtt a LED-es közvilágítással kapcsolatos 
tájékoztatóra kerül sor.   

Puskás Szilveszter alpolgármester urat bíztam meg azzal a feladattal, hogy az önkormányzat 
elektromos fejlesztésekkel összefüggő lehetőségeket kísérje figyelemmel, mivel a civil 
foglalkozásához közelálló feladat.  

A Globál Energetikai cég megkereste önkormányzatunkat, hogy rövidesen Uniós pályázatok kerülnek 
kiírásra energiatakarékos, LED-es közvilágítási lámpák felszerelésére. Az alpolgármester úr 
javaslatára a cég képviselőit meghívtam a mai képviselő-testületi ülésre. 

Megkérem a Szabó Gyula és Somogyi Sándor urakat, hogy a LED-es közvilágítással kapcsolatosan 
tájékoztassák a képviselőket.  

Szabó Gyula: Köszönti a polgármester urat és a képviselő-testület tagjait.  

A közvilágítás korszerűsítése 2009-ben kezdődött. Ez Európai színvonalú, teljes települést érintő 
projekt. A LED-es technológiában a Hofeca cég a meghatározó az országos piacon. Kifejezetten a 
magyar piacra orientálódó cég, LED világítással váltja ki a lámpatesteket, mellyel kb. 65 %-os 
villamos energia megtakarítás érhető el. 18 Watt teljesítményű lámpatestek Magyar Termék 
Nagydíjjal rendelkeznek. Árban szintén a legkedvezőbbek a piacon, a KEOP pályázatokon is 
sikeresek. Az ország területén már több mint 10 000 lámpatest került kihelyezésre. Jelenleg 40 
település már a partnerünk. (Szendehely, Verőce)  

295 db lámpa van Sződ községben, mely 29 M Ft nettó árban 60 %-os megtakarítás realizálható.  Ez 
kb. 2,4 millió Ft évi megtakarítást jelentene. A lámpák ára kb. 2-3 éven belül már megtérül. A 
beruházás önereje 4,2 M Ft.  

A partnerség kiépítése érdekében, 5 év garanciát vállal cégünk az elvégzett munkákra. A lámpánkénti 
éves díj kb. 1000 Ft lenne, a jelenlegi 5000 Ft helyett. 25 évig ezek a lámpatestek működőképesek, az 
Unióban egyedülálló technológia. Ezek a lámpák 6 métertől 9 méterig bevilágítják a közteret, mely a 
napsütéssel megegyező világítást nyújt mind színében, mind világítási fényében. A hűtőbordák oldalt 
vannak beszerelve, mely a lámpák hűtését maximálisan biztosítják. Rendszer engedéllyel rendelkezik 
cégünk, mely a műszaki megoldásokra garanciát nyújt. A gázos lámpatestek előreláthatólag 2018-ban 
veszélyes hulladéknak fognak minősülni, ezért azok cseréjét minden településnek meg kell majd 
oldania. 

650 Ft/lámpa áron helyszíni bejárást tartunk, feljegyezzük a lámpatesteket, terveztetünk (milyen 
lámpára és milyen fényerőre van szükség), majd csak ezt követően kezdődhet a közbeszerzési eljárás. 
Sikeres pályázat esetén garantáljuk, hogy a községben lévő alapítvány számlájára ezt az összeget 
cégünk visszautalja.  

Hertel László: Megkérdezi a képviselőket, hogy van-e kérdés az elmondottakkal kapcsolatosan. Mivel 
kérdés nem merült fel, megköszöni az előadóknak a részvételt. 

Szabó Gyula és Somogyi Sándor elhagyják a tanácskozótermet.  
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Puskás Szilveszter: Amikor Nevelek település világítását is belevették az ajánlatba, akkor is 29 M Ft 
volt a beruházási költség, és most is 29 M Ft-os árajánlatot adott a cég. 

Hertel László.  A cég az árajánlatát a régi adatok alapján adta meg, ezeket az adatokat egyeztettük és 
pontosítottuk. Időközben Sződön is történtek fejlesztések, és a közvilágítási lámpák száma is 
módosult, több lett. A módosított adatok alapján adták az új ajánlatot.  

Puskás Szilveszter: A cég arra törekedett, hogy olyan ajánlatot adjon, hogy minél nagyobb 
megtakarítást tudjanak kimutatni. Az árajánlatukban a közvilágítási lámpák karbantartására 900.000.- 
forintot írtak be, holott a valóságban ez csak 530.000.- forint. Több ilyen tétel is van az ajánlatban, 
amely megkérdőjelezhető.  

5 éves garanciát biztosítanak és elmondásuk szerint 25 évig működőképesek ezek a LED-ek. A MÁV-
nál is vizsgálták már a LED-es közvilágítást, és arra a megállapításra jutottak, hogy 5 év után a 
lámpatestek elektronikája tönkre megy, amelyet cserélni kell. Ez pedig pont a garancia lejárta után 
esedékes, ami 300 tápegység cseréjénél jelentős többletköltséget jelent. Az előző testületi ülésen már 
elmondtam, de továbbra is javaslom, hogy az ajánlattevő emberei két szakaszra szereljenek fel LED-es 
világítást.  Képviselő-testülettel kimennénk a helyszínre, és megnéznénk a régi és az új LED-es  
technológia közötti megvilágítottsági különbséget.  Vállalnám, hogy a megvilágítottsági méréseket 
elvégezném, és összehasonlítanám a meglévő közvilágítási lámpák mérési adataival. 

Hertel László: Kár, hogy ez nem merült fel kérdésként, amikor az még az előadók itt voltak. Ugyanis 
én nehezen tudom elképzelni, hogy egy szakaszra, térítésmentesen felszerelnének ilyen lámpatesteket, 
és hogyha nem megfelelő, akkor az önkormányzat eláll a további együttműködéstől. Véleményem 
szerin,  ha ilyet felszerelnének, akkor el is köteleznénk magunkat feléjük. Ugyanis Ők önerős 
beruházásként is megvalósítanák a közvilágítás rekonstrukcióját.  Több helyen érdeklődtem, és már 
számtalan ilyen LED-es lámpatesteket mutattak be az önkormányzatnál, polgármestereknél is 
érdeklődtem, és egyenlőre csak negatív tapasztalatokat mondtak a jelenlegi LED-es technológiáról. 
Nem javasolnám a 29 millió forint önerőből történő beruházást, ezt csak pályázati támogatás 
igénybevételével tudnám elképzelni. 

Dávid Tamás: Van a közelben olyan község, ahol ez a beruházás megvalósult. ? 

Hertel László: Van már olyan települése, de mint az előbb említettem nem jók a tapasztalatok. 

Juhász István: Ha megcsináltat az önkormányzat egy szakaszt, annak anyagi vonzata van. Ha nem 
váltja be a hozzá fűzött reményeket, és vissza kell szereltetni a régi lámpatesteket, annak szintén 
anyagi vonzata van. Nehéz elképzelni, hogy ingyen felszerelnének 2 lámpatestet, azért, hogy minket 
meggyőzzenek. 

Hertel László: Ragaszkodnunk kell ahhoz, hogy csak pályázati támogatás esetén valósítjuk meg a 
beruházást.  

Dávid Tamás: Javasolja, hogy Puskás Szilveszter mérje meg a fényerőt, hiszen szakember, hogy a 
próbavilágítás megfelelő-e! A fényerő mérések eredményét vegye figyelembe a képviselő-testület. Ha 
mérések nem hoznak pozitív eredményt, ne kerüljön sor a lámpacserére 

Hertel László: Megbízza Puskás Szilveszter alpolgármestert, hogy vegye fel a kapcsolatot a 
gyártóval, járjon el a próbaszakaszok felszerelése érdekében.  
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Puskás Szilveszter: Javasolja, hogy a próbaszakasz elkészülte előtt nézze meg a képviselő-testület a 
legközelebbi községet, ahol hasonló közvilágítás került kiépítésre. Győződjenek meg a képviselők 
személyesen, hogy milyen élőben a LED-es világítás. Mérőműszerrel ott is lehetséges méréseket 
végezni. Javasolja továbbá, hogy a beruházás költségeit a tényleges adatok alapján számolja újra az 
ajánlattevő. 

Hertel László: Egyezzünk meg abban, hogy első lépésként felhívom az ajánlattevő céget, hogy 
nevezzenek meg egy olyan települést, ahol már ilyen LED-es közvilágítás működik, azt nézzük meg, 
és amennyiben megfelelőnek találjuk, abban az esetben lépjünk tovább az ügyben. Én úgy gondolom, 
hogy annyira nem sürget az idő, hogy ebben a témában elhamarkodott döntést hozzunk. Az 
alpolgármester úrral egyeztetve arra az álláspontra jutottunk, hogy ez a LED-es technológia még nincs 
annyira kidolgozva, hogy gyors döntést hozzunk az ügyben.  

A képviselők a polgármester úr javaslatával egyetértenek.  

1. A 2014. évi bizottsági beszámolók megtárgyalása 
Előterjesztő: Hertel László polgármester, bizottsági elnökök 

Hertel László: Tájékoztatja a képviselőket, hogy minden évben a bizottsági elnökök beszámolnak a 
bizottságok előző évi munkájáról. A mai ülésre a Szociális Bizottsági elnöke és a Sportért felelős 
tanácsnok terjesztette elő a beszámolóját. A Pénzügyi Bizottság elnök és a Kultúráért felelős 
tanácsnok beszámolóját a következő ülésen tárgyalja a testület.  A Kommunikációs és Sport Bizottság 
elnöke már nem képviselő, ezért ennek a bizottságnak a beszámolóját a képviselő-testület nem tudja 
megtárgyalni.  

Hertel László: Felkéri a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnökét, hogy - amennyiben 
szükségesnek látja - egészítse ki az előzetesen előterjesztett beszámolót. 

Dávid Tamás: A Szociális és Egészségügyi Bizottság beszámolója tartalmazza, hogy a 
segélykérelmek elbírálásán kívül milyen további önkormányzati munkában vett részt aktívan a 
bizottság.  

Hertel László: Kéri, hogy akinek a beszámolóval kapcsolatosan kérdése, észrevétele van, 
szíveskedjen jelezni. A képviselők részéről hozzászólás nem merült fel, szavazásra bocsátja a 
beszámoló elfogadását. Megállapítja, hogy a képviselő-testület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot 
hozta:  

SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK    

27/2015.(IV.23.)  HATÁROZATA 

Sződ Község Önkormányzat Képviselő-testülete a Szociális és Egészségügyi Bizottság 2014. évi 
munkájáról szóló beszámolót a mellékletben foglaltak szerint elfogadja.  

Határidő: azonnal                                                                 Felelős: polgármester 

Hertel László: Felkéri Juhász Istvánt, a Sport ügyekért felelős tanácsnok urat, hogy amennyiben 
szükséges egészítse ki a beszámolót. 

Juhász István: A beszámoló részletesen tartalmazza a 2014.évi sporttal kapcsolatos eredményeket, 
feladatokat.  
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Hertel László: Kéri, hogy akinek kérdése van a beszámolóval kapcsolatosan szíveskedjen jelezni. 
Kérdés, észrevétel nem merült fel, szavazásra bocsátja a beszámoló elfogadását. Megállapítja, hogy a 
képviselő-testület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK    

28/2015.(IV.23.)  HATÁROZATA 

Sződ Község Önkormányzat Képviselő-testülete a Sport Ügyekért felelős tanácsnok 2014. évi 
munkájáról szóló beszámolót a mellékletben foglaltak szerint elfogadja.  

Határidő: azonnal                                                                 Felelős: polgármester 

 

2. Sződ Község Önkormányzat 2015. évi Közbeszerzési Tervének megtárgyalása 
Előterjesztő: Hertel László polgármester 

Hertel László: Tájékoztatja a képviselőket, hogy az önkormányzat 2015. évi Közbeszerzési Tervében 
egyelőre egy beruházás szerepel, ez pedig a Sződ Dózsa György út templomtól-buszfordulóig terjedő 
szakaszának aszfaltozása. A beruházás összege 30.000.000.- forint. A beruházás pályázati forrás 
igénybevételével valósítható meg. Kéri, hogy akinek a napirendi ponttal kapcsolatosan kérdése, 
észrevétele van, jelezze. 

Puskás Szilveszter: Kéri, hogy a Közbeszerzési Terv kerüljön kibővítésre a „ A közvilágítás 
korszerűsítése LED-es lámpatestekkel”  30.000.000.- forintos beruházási költséggel.  

Hertel László: Továbbá javaslom, hogy a terv tartalmazza az „Iskolai étkeztető és a hozzá tartozó 
melegítőkonyha építése” beruházást is.  

A képviselők részéről további hozzászólás nem merült fel, szavazásra bocsátja a módosított 
Közbeszerzési Terv elfogadását. Megállapítja, hogy a képviselő-testület 6 igen szavazattal az alábbi 
határozatot hozta.  

SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK    

29/2015.(IV.23.)  HATÁROZATA 

Sződ Község Önkormányzat Képviselő-testülete Sződ Község Önkormányzat 2015. évi 
Közbeszerzési Tervét a mellékletben foglaltak szerint elfogadja.  

Határidő: azonnal                                                                 Felelős: polgármester 

3. A használaton kívüli önkormányzati épületek hasznosításának lehetőségei 
Előterjesztő: Hertel László polgármester 

Hertel László: Tájékoztatja a képviselőket, hogy az önkormányzat tulajdonában lévő, használaton 
kívüli épületek hasznosításával kapcsolatosan Puskás Szilveszter alpolgármestert kérte fel. Felkéri az 
alpolgármester urat, hogy tájékoztassa ezzel kapcsolatosan a képviselő-testületet. 

Puskás Szilveszter: Közösen figyeljük a lehetőségeket. A Tabán utcai óvoda épület bérlakása most 
hasznosult, bérbeadással. Néha felbukkan egy-egy halvány remény valamelyik épületünk 
hasznosítására, de eddig komoly lehetőség még nem volt.  
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Hertel László: Volt olyan érdeklődő, aki raktárépületnek szerette volna használni a régi óvoda 
épületét, de végül is az érdeklődő máshol talált bérleményt. Figyeljük a lehetőségeket. A régi 
polgármesteri hivatal épületét egyenlőre csak bérbe adná az önkormányzat.  A Tabán utcai bérlakás 
kiadásra került, melyről a testület az előző ülésén döntött. 

Javasolja a régi török kút kitisztítását, majd helyreállítását. A sződieknek régi kötődése van ehhez a 
kúthoz, és idegenforgalmi célból sem elhanyagolható.  

A Mária úti Gyümölcsoltó Boldogasszony pihenőhely kialakítása és környezetének megtisztítása során 
keletkezett hulladékot az önkormányzat elszállította.  Az elszállítás költsége 40.000.- forint. 

4. Tájékoztatás a Sződi Hunyadi János Általános Iskola bővítésével kapcsolatosan 
Előterjesztő: dr. Bojtayné Benedek Gabriella jegyző 

Hertel László: A Hunyadi János Általános Iskola bővítésével kapcsolatosan tájékoztatja a képviselő-
testületet, hogy a munkaterület átadásra került. A munkálatok májusban kezdődnek meg. A NSK –tól 
egyeztetés céljából megküldték az eszközbeszerzés listáját, melyet átküldtem az iskola igazgatójának, 
valamint a KLIK intézmény vezetőjének is.  

Iskolánk igazgatója kérte, hogy amennyiben mód és lehetőség van rá, interaktív táblák kerüljenek 
beszerzésre. Az NSK tájékoztatás szerint a beruházás költségvetése ezt nem teszi lehetővé.  

Egyebek 

 Csupafül Közalapítvány kuratóriumi tagok lemondásának elfogadása, új tagok 
megválasztása 

 

Hertel László: Tájékoztatja a képviselőket, hogy Csupafül Közalapítvány felkérte a képviselő-
testületet, hogy a tagságban bekövetkezett változásokat hagyja jóvá. Mind a kuratóriumi tagságban, 
mind a Felügyelő Bizottsági tagságban személyi változások történtek. Az erre vonatkozó anyag a 
képviselők részére megküldésre került. A leendő tagok nyilatkoztak arra vonatkozóan, hogy az 
elnökséget, vagy tagságot elfogadják. Először a képviselő-testületnek a régi tagok lemondását, 
valamint a tagság megszűnését kell határozattal elfogadnia. Kéri, hogy akinek ezzel kapcsolatosan 
kérdése van, jelezze. A képviselők részéről kérdés nem merült fel, szavazásra kéri fel a képviselőket. 
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK    

30/2015.(IV.23.)  HATÁROZATA 

Sződ Község Önkormányzat Képviselő-testülete Mikóné Vincze Éva (2600 Vác, Radnóti út 5. ) a 
Csupafül Közalapítvány kuratóriumi tagságáról, Horákné Galbavi Edina (2134 Sződ, Kis u. 
1/A) a Csupafül Közalapítvány kuratórium elnöki tisztségéről való lemondását, valamint 
Pauliscsákné Hertel Ildikó (volt 2134 Sződ, Dózsa György út 125.) Felügyelő Bizottság elnöki 
tisztségének megszűnését elfogadja.  

Határidő: azonnal                                                                                    Felelős: polgármester 

Hertel László: A kuratórium tagságának megválasztására vonatkozó határozat meghozatalára kéri fel 
a képviselőket, amennyiben kérdés nem merül fel a képviselők részéről. A képviselők nem jelezték 
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hozzászólási szándékukat, szavazásra bocsátja a határozati javaslatot. Megállapítja, hogy a képviselő-
testület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK    

31/2015.(IV.23.)  HATÁROZATA 

Sződ Község Önkormányzat Képviselő-testülete a Csupafül Közalapítvány kuratórumi 
elnökének Tomecskó Mihálynét (2134 Sződ, Váci M. u. 2.) tagjainak Csengeriné Varga Orsolyát 
(2134 Sződ, Grassalkovich u. 11.) és Kovácsné Dinka Krisztinát (2134 Sződ, Árpád u. 17.) 
választja meg. 

Határidő: azonnal                                                                                   Felelős: polgármester 

Hertel László: Az közalapítvány Felügyelő Bizottság elnökének és tagjainak megválasztására kéri fel 
a képviselőket. Megállapítja, hogy a képviselők 6 igen szavazattal a Csupafül Közalapítvány 
Felügyelő Bizottság elnökére és tagjaira vonatkozóan az alábbi határozatot hozta:  

SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK    

32/2015.(IV.23.)  HATÁROZATA 

Sződ Község Önkormányzat Képviselő-testülete a Csupafül Közalapítvány Felügyelő Bizottság 
elnökének Kvitkovszky Zsolt (1133 Budapest, Váci u. 88/A), a Felügyelő Bizottság tagjainak 
Farsangné Pongó Mariannát (2134 Sződ, Petőfi u. 10.), valamint Klimász Jánosnét (2133 
Sződliget, Szent István út 23.) választja meg.  

Határidő: azonnal                                                                                   Felelős: polgármester 

 A körzethatáron kívüli óvódás gyermekek vonatkozásában, a Csupafül Egységes 
Óvoda-Bölcsőde intézménybe történő felvétel megtárgyalása 

 
Hertel László: Tájékoztatja a képviselőket, hogy a Csupafül Egységes Óvoda-Bölcsőde vezetője- 
Puskás Szilveszterné- kérelemmel fordult az önkormányzathoz, hogy az intézménybe – szabad 
férőhely esetén-  a körzethatáron kívüli településekről is engedélyezze a testület az óvodáskorú 
gyermekek felvételét.  
Javaslom az intézmény kihasználtsága érdekében, a testület hagyja jóvá az intézményvezető kérelmét 
azzal a kikötéssel, hogy a körzethatáron kívüli gyermekeket csak abban az esetben lehessen felvenni, 
amennyiben az jár újabb csoportbővítéssel,  illetve a csoportlétszám a 25 főt nem haladhatja meg. Kéri 
a képviselőket, hogy mondják el javaslataikat a napirendi ponttal kapcsolatosan.  
 
Hertel László: Mivel a képviselők részéről kérdés, javaslat nem merült fel, szavazásra kéri fel a 
képviselőket. Megállapítja, hogy a képviselő-testület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 
SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK    

33/2015.(IV.23.)  HATÁROZATA 

Sződ Község Önkormányzat Képviselő-testülete felhatalmazza Puskás Szilveszternét, a Csupafül 
Egységes Óvoda-Bölcsőde intézményvezetőjét, hogy a 25 fős csoportlétszámok biztosítása 
érdekében az intézmény körzethatárán kívüli településekről – a maximum  25 fős csoportlétszám 
megtartása mellett –  jelentkező gyermekeket a nevelési intézménybe felvegye.  

Határidő: azonnal                                                                                   Felelős: polgármester 
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 Köztéri szobrokkal kapcsolatos javaslatok, egyeztetés 
 

Hertel László: Tájékoztatja a képviselőket, hogy az elmúlt képviselő-testületi ülésen felkérte a 
képviselőket, hogy tegyenek javaslatot a köztéri szobrok vonatkozásában. (A javaslat a jegyzőkönyv 
mellékletét képezi) 

   Az általam elkészített javaslat a képviselők részére megküldésre került. Kérem a képviselőket, hogy 
szíveskedjenek a benyújtott javaslatot véleményezni, valamint saját javaslataikat előterjeszteni. Az 
előterjesztésben IV Béla, illetve Grassalkovich Antal szobra szerepel.  Grassalkovich Antal szobrát a 
plébánia elé javaslom felállítani. 

Puskás Szilveszter: Volt itt a Faluházban egy szobor kiállítás, ahol a szobrásznak, Simorka 
Sándornak egy figyelemre méltó tanulmánya is kiállításra került, a  „Szent István felajánlja a koronát 
(országot)  Szűz Máriának” címmel. Javasolja, hogy kerüljön fel a polgármester úr által javasolt 
felállítandó szobrok listájára ez a szobor is. Azután a megvalósítás üteme úgyis a lehetőségektől függ.  

Hertel László: A meglévő Madách Imre szobor felállítását is javasolja. 

Puskás Szilveszter. Madách Imre szobrát a Faluház előterébe lenne célszerű felállítani egy megfelelő 
talapzatra, nem pedig szabadtérre.  

Dávid Tamás: kb. milyen költségei vannak a köztéri szoborállításnak, és miből fogja ezt az 
önkormányzat finanszírozni? 

Puskás Szilveszter: Ha kőből készül a szobor, akkor százezres költségekben kell számolni, ha 
bronzból, akkor milliós költségekben. El kell dönteni, hogy mit szeretnénk.  

Erdélyi Balázs: A tájépítész két hét múlva látványterveket fog készíteni a Faluház előtti térre 
vonatkozóan. Fa szobrok felállításában is lehetne gondolkodnunk. 

Hertel László: Fából készült szobrok élettartama rövid, sok gondoskodást igényel, nem javasolja ezt a 
lehetőséget. 

Erdélyi Balázs: Mária Magdolna szobrot is lehetne felállítani a plébánia elé, az egyházi jellege miatt.  

Hertel László: Úgy gondolom, hogy ezt az egyháznak kellene megoldania.  

Puskás Szilveszter: Először is meg kell határozni a szobor méretét, utána azt, hogy kőből, vagy 
bronzból kívánjuk elkészíttetni, és a beruházás várható költségét. Vállalom, hogy a szobrok 
elkészítésére vonatkozó bekerülési költségnek utánanézek..  

Hertel László: Felkéri Puskás Szilveszter alpolgármestert, hogy a következő ülésre szíveskedjen 
tájékoztatni a képviselőket a köztéri szobrokkal felmerülő költségekkel kapcsolatosan, a kőből és a 
bronzból készült szobrok vonatkozásában.  

 
 Sződ Községért Közalapítvány Alapító Okirat módosításának elfogadása 

 
Hertel László: Tájékoztatja a képviselőket, hogy a Sződ Községért Közalapítvány Alapító Okiratát a 
közalapítvány kuratóriumi tagsága módosította, illetve már korábban elfogadta a képviselő-testület a 
tagságban történt személyi változásokat is. A képviselő-testületnek meg kell erősítenie a régi tagok 
lemondásának elfogadását, illetve az új tagok megválasztását. Kéri a képviselőket, hogy akinek ezzel 
kapcsolatosan kérdése, észrevétele van, szíveskedjen jelezni.  

Hertel László: Mivel kérdés nincs, szavazásra bocsátja a közalapítvánnyal kapcsolatos határozatok 
tervezetét. Megállapítja, hogy a képviselő-testület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  
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SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

34/2015.(IV.23.)  HATÁROZATA 

 

Sződ Község Önkormányzat Képviselő-testülete Barabás Beáta (2134 Sződ, Rákóczi F. u. 50. ) és 
Onodi Attila (2134 Sződ, Tabán u. 14.) a Sződ Községért Közalapítvány kuratóriumi tagjainak 
lemondását elfogadja.  

Határidő: azonnal                                                                                   Felelős: polgármester 

Hertel László: Szavazásra bocsátja az új tagok megválasztására vonatkozó határozatot. Megállapítja, 
hogy a képviselő-testület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

35/2015. (IV.23)  HATÁROZATA 

 

Sződ Község Önkormányzat Képviselő-testülete a Sződ Községért Közalapítvány kuratóriumi 
tagjainak 

Vadon Ildikót (2600 Vác, Szent Flórián tér 30.) 

Gergely Lászlót (2134 Sződ, Rákóczi Ferenc utca 57.) 

Gergelyné Hanga Krisztinát (2243 Kóka, Felsővásártér utca 7.), 

továbbá 

kuratóriumi tagjának és elnök helyettesének Almási Krisztiánt (2134 Sződ, Tabán u. 3.) 
megválasztja.  

Határidő: azonnal                                                                                   Felelős: polgármester 

Hertel László:  Szavazásra bocsátja az Alapító Okirat módosításának elfogadását. Megállapítja, hogy 
a képviselő-testület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

36/2015.(IV.23.)  HATÁROZATA 

 

Sződ Község Önkormányzat Képviselő-testülete Sződ Községért Közalapítvány módosított 
Alapító Okiratát a mellékletben foglaltak szerint elfogadja.  

Határidő: azonnal                                                                                   Felelős: polgármester 

 Szöllősy Judit védőnő kérelmének megtárgyalása 
 

Hertel László: Tájékoztatja a képviselőket, hogy Szöllősy Judit védőnő kérelmet nyújtott be a 
képviselő-testülethez olyan tanfolyam megszervezésének a támogatására, amely a szülés előtt álló 
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kismamák felkészítésére, valamint további szakmai tanfolyam elvégzésére vonatkozik. A tanfolyamok 
2 havonta kerülnének megtartásra, és alkalmanként 5.000.- forint kiadást jelentene. A továbbképző 
tanfolyam költsége pedig 260.000.- forint/év. Ezek a kiadások a költségvetésbe nincsenek betervezve, 
továbbképzésre 50.000.- forint áll rendelkezésre az éves költségvetésben. A védőnő elmondása szerint 
lenne igény a kismamák részéről a tanfolyam megtartására. Kéri a képviselőket, hogy mondják el 
észrevételeiket. 

Dávid Tamás: Egészség Klub keretében ingyenesen meg lehet oldani a kismamák szülésre felkészítő 
tanfolyamát. 

Hertel László:  Az önkormányzatnak és ezen belül az intézményeknek is saját költségvetése van, így 
a védőnőnek is 2015. évre elfogadott költségvetése van. .A védőnő költségvetésében 50. 000.- forint 
van betervezve különböző tanfolyamokon való részvételre. Javaslom, hogy minden intézmény a 
költségvetésében meghatározott összegből gazdálkodjon, mert csak abban az esetben tudjuk betartani 
a vállalt kötelezettségeinket.  

Papp István: Javaslom, hogy a védőnő a költségvetésében meghatározott összegből gazdálkodjon.  

 Kéri a képviselőket, hogy akinek további javaslata van, jelezze. A képviselők részéről további javaslat 
nem érkezett, szavazásra kéri fel a képviselőket. Megállapítja, hogy a képviselő-testület 6 igen 
szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

37/2015.(IV.23.)  HATÁROZATA 

Sződ Község Önkormányzat Képviselő-testülete úgy határoz, hogy Sződ Község Önkormányzata 
nem tudja finanszírozni Szöllősy Judit védőnő 2 féléves továbbképzését, valamint a szülésre 
felkészítő tanfolyam önkormányzati támogatását. 

Határidő: azonnal                                                                                   Felelős: polgármester 

 

 Tájékoztatás a házi segítségnyújtással kapcsolatosan  

 

Hertel László: Tájékoztatja a képviselőket, hogy már az elmúlt ülésen elhangzott, hogy az 
önkormányzat tárgyalásokat folytat a Baptista Szeretetszolgálattal a házi segítségnyújtásra vonatkozó 
ellátási szerződéssel kapcsolatosan. A szerződéstervezetet a képviselő-testületnek és ezen belül a 
Szociális és Egészségügyi Bizottságnak is megküldtük. A szerződéstervezetet a Szociális és 
Egészségügyi Bizottság is megtárgyalta. Felkéri a bizottság elnökét, hogy ismertesse a bizottság 
javaslatát. 

Dávid Tamás: Részletesen ismerteti a házi segítségnyújtással kapcsolatos megállapodás tervezetet. Ez 
kötelező feladata az önkormányzatnak. Havonta 5.000.- forint/fő összegbe kerül az önkormányzatnak 
ennek a szolgáltatásnak a biztosítása. Ezen felül az igénybevevők a jövedelmük alapján megállapított  
összeget fizetik meg a szolgáltatónak.  
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Hertel László: A Gyermekjóléti és Családsegítő Társulás is kezdeményezte az ellátás indítását, de 
nem volt rá elég igénylő. Mivel anyagilag is hozzá kell járulni a gondozottaknak az ellátáshoz, ezért a 
az érintettek meggondolják, hogy kéri-e ezt az ellátást.  

Mivel a képviselők részéről további észrevétel nem érkezett, szavazásra bocsátja a házi 
segítségnyújtással kapcsolatos szerződés aláírását.  Megállapítja, hogy a képviselő-testület 6 igen 
szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

38/2015.(IV.23.)  HATÁROZATA 

Sződ Község Önkormányzat Képviselő-testülete felhatalmazza Hertel László polgármestert, 
hogy a Baptista Szeretetszolgálat Egyházi Jogi Személy  (1111 Budapest, Budafoki u. 34/B.) 
továbbá Baptista Szeretetszolgálat Országos Segítő Központ képviselőivel Ellátási Szerződést 
kössön Sződ Községben a házi segítségnyújtás biztosítására.   

Határidő: azonnal                                                                                   Felelős: polgármester 

 Kovács Béláné Mártírok útja 11. szám alatti lakos kérelme a kommunális adó és a 
csatorna közmű tartozás elengedésére irányuló kérelmének megtárgyalása 

Hertel László: Részletesen ismerteti Kovács Béláné kérelmét. Tájékoztatja a képviselőket, hogy a 
kérelmet továbbította a Szociális és Egészségügyi Bizottságnak, hogy véleményezzék a kérelmet.  

Dávid Tamás: A Szociális és Egészségügyi Bizottság megtárgyalta a kérelmet, és 10 000 Ft települési 
támogatást nyújtott hivatalból a kérelmezőnek, de a tartozás elengedéséhez nem járult hozzá.   

.Hertel László: Tájékoztatni kell a kérelmezőt, hogy a Szociális és Egészségügyi Bizottság a kérelmet 
megtárgyalta, de a kérelme elutasításra került. A képviselő-testületnek akkor kell ebben az ügyben 
döntenie, amennyiben a kérelmező a bizottság határozatot megfellebbezi.  

Erdélyi Balázs: Tájékoztatja a képviselőket, hogy a Sződ Községért Közalapítvány az Iskolai 
Közalapítvánnyal közösen  a „Hungarikumok”  pályázaton 1 945 800 Ft-ot nyert. A pályázat 
programját a képviselőknek megküldi. 

Tájékoztatja a képviselőket, hogy további napirendi pont, a mai ülésen nincs, hozzászólás a képviselők 
részéről nem érkezett, az ülést 20.50 órakor bezárja. 

Kmft.  

……………………………………                               ……………………………………… 
Hertel László polgármester                                            dr. Bojtayné Benedek Gabriella jegyző 
 
 
  ……………………………………… 
              Papp István 
          jegyzőkönyvhitelesítő 
 

 


